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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 .
(II . 24 .) OGY határozat 124 . (1) bekezdése alapján „Miért csak az óriásplakátokon ingyenes
az óvodai és bölcsődei étkeztetés?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Balog Zoltán miniszterhez .

Az idei év szeptemberétől az óvodai és bölcsődei ellátásban részesül ő gyermekek mintegy
90%-a ingyenes étkeztetésben részesül, ezt Orbán Viktor miniszterelnök jelentette b e
tavasszal, és „A magyar reformok működnek” kormányzati sikerpropagandába is beépült .

Már áprilisban több sajtóhír felhívta a figyelmet arra, hogy a 2015-ben 3,5 milliárd forinttal ,
2016-ban 10-11 milliárd forinttal megemelt gyermekétkeztetésre jutó keretb ől nem jön ki a
2015-ben 7 milliárd, 2016-ban pedig 19 milliárd forintnyi forrásigény, a költségek felét a
rendkívül forráshiányos önkormányzatoknak kell előteremteniük.

Ahogy várható volt — most, a tanév kezdetével az intézményeknél és az önkormányzatokná l
teljes a kétségbeesés, nem tudják, hogy honnan kellene tudniuk előteremteni a plusz
költségeket. Az államháztartási törvény változtatása miatt az állam csökkentette az étkezés i
támogatást a különböz ő települési ellátók felé, és a fennmaradó összeget ráterhelte az
intézmények konyháinak fenntartójára, vagyis nagy százalékban az önkormányzatokra .

A helyzetet súlyosbítja, hogy az Emmi magasabb min ő séget biztosító rendelete település i
érintettek szerint átlagosan minimum 20%-kal növeli az el őállítási- és alapanyagköltségeket ,
amelynek megteremtése szintén a fenntartót, vagyis az esetek többségében az
önkormányzatokat terheli .



Tisztelt Miniszter Úr !

Kérdéseim a fentiek tükrében a következ ők :
1) Hol a kormányzati propagandában megjelenő ingyenes étkeztetésre a szükséges plusz

forrás?

2) Mikor és milyen költségvetési forrásból tervezik plusz forrásokkal ellátni a z
önkormányzatokat?

3) Miért nem kaptak az érintettek megfelel ő tájékoztatást ?

Tisztelettel várom Miniszter Úr válaszát a fenti kérdésekre .

Budapest, 2015 . szeptember 15 .

Tisztelettel :

Szelényi Zsuzsanna
független országgyűlési képviselő
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